
 

 روزگار ناخوش کاروانسرای »خان خوره« 

کاروانسرای خان خوره متعلق به عصر صفوی در شهرستان 
آباده )روستای خان خوره( روزگار خوبی ندارد و برای رهایی 
از تخریب نیازمند مشارکت فوری دستگاه ها و نهادهای 
متولی است.این اثر در تاریخ ۱۲ مهر ۱۳۷۶ با شماره ثبت 
۱۹۲۸ به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسیده است. 
کاروانسراها در زمان صفویه به علت اهمیت تجارت بازرگانی 
داخلی خارجی، امنیت و آسایش کاروانان رونق پیدا کردند. 
کاروانسرای خان خوره که در بین افراد محلی خونه خوره 
گفته می شود جزو کاروانسراهای چند ضلعی حیاط دار است. 
هشت برج دفاعی نمای سنگی پانزده حجره آب انبار و اسطبل 

حیوانات از مشخصات عمده این بنا است.
هنر معماری این بنا آن را یکی از شاخص ترین آثار آباده 
کرده است نمای بیرونی کاروانسرا سنگ است که در مواردی 
مانند ورودی از آجر نیز استفاده شده است. هشت برج دفاعی 
در نمای بیرونی بنا ممکن است محل اقامت نگهبانان و خدمه 
بوده باشد. در فضای مابین ایوان ها و گرداگرد حیاط مرکزی 
بنا تعداد ۱5 حجره  مشاهده می شود. پشت حجره ها با 4 
فضای راهرو مانند به نام اسطبل ازطریق حیاط بنا به یکدیگر 
متصل اند؛ وفور سنگ در این منطقه باعث استفاده بیشتر آن 

در بنا شده است.
از توصیف تاریخ بنا و شرح ظاهر آن که بگذریم،  باید گفت 
که بنای خان خوره به دلیل موقوفه بودن ساختمان امکان 
جذب اعتبار برای مرمت نداشته و دچار فرسایش تخریب 
آسیب انسانی و طبیعی جدی شده است. مشاهدات میدانی 
در همین ماه های اخیر از این بنا، حکایت از فرو ریختن 
سقف برخی حجره ها ترک خوردن ریزش و تحریم الرجال 

قسمت های این مجموعه تاریخی چند سال گذشته دارد.
عدم حضور نگهبان دائمی در کاروانسرای خان خوره و 
مراقبت از این بنا به صورت دائم منجر به تبدیل بنای الحاقی 
و پیرامونی آن به انبار کاه و محل نگهداری گوسفندان و دیده 
شدن دست نوشته های زیادی از سربازان )به علت نزدیکی 
یک پایگاه نیروی هوایی به کاروانسرا( بر دیوارها و ورودی 

شده است.
ذکر این نکته ضروری است که در صورت کم توجهی 
افزایش  شاهد  تاریخی  بنای  این  به  متولی  نهادهای 
خسارت های غیر قابل جبران به این نماد هویتی شهرستان 
آباده خواهیم شد. ضمن آنکه این کاروانسرا یا سازه ای زیبا 
و اتاق های ضربی اجرای آجرنمای دندانه موشی وجود قنات 
و فضای سرسپر اطراف می تواند موقعیت ویژه ای برای رونق 

منطقه  باستان شناسی گردشگری فراهم کند.

شیشه

چرا موادمخدر خطرناکی چون شیشه و هروئین که 
جوان های ما را خیلی راحت به سمت نابودی می کشاند 
اینقدر فراوان شده و راحت در دسترس جوانان هاست؟ 
چرا جلوی تولید آشپزخانه ای این افیون نابودکننده را 
نمی گیرند؟ از رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر تقاضا داریم 

هر چه زودتر تدابیری در این مورد بیندیشند. 
اکبری از تهران 

جریمه
بنده اصلا به قزوین و کرج به هیچ عنوان رفت و آمد 
نداشتم ولی راهنمایی و رانندگی برای من در خلافی خود 
جریمه رد کرده است. اعتراض هم در این موارد زده ام ولی 
هنوز ترتیب اثری در این مورد برای بنده انجام نداده اند 
از مسئولان راهنمایی درخواست داریم که در این مورد 

رسیدگی کنند. 
حبیبی از تهران 

حقوق وزارت کار

کارگری هستم که نزدیک به هشت سال است در یک 
شرکت خصوصی کار می کنم. در حال حاضر با ۱4 سال سابقه 
کار در این شرکت هنوز حقوق پایه من براساس حقوق وزارت 
کار محاسبه می شود و هیچگونه مزایایی در حقوق من اتخاذ 
نمی شود. چرا مسئولان حقوق کارگران را بر پایه سابقه  آنها 
محاسبه نمی کنند تا بلکه کمی هم فرق بین ۱4 سال سابقه 

کار و یا یک ماه کار کردن باشد. 
یک شهروند از تهران

گرانی گوشت 

گوشت قرمز خیلی گران است و کارگران در سال شاید 
خیلی کم از گوشت استفاده کنند جا دارد مسئولان در این 
مورد پیگیری کنند تا بلکه کارگران بتوانند از این ماده غذایی 

استفاده کنند و شرمنده خانواده های خود نشوند. 
اکبرلو از اسلامشهر

انشعاب آب روستایی
برخی از خانوارها درمناطق روستایی که بامشکلات تورم 
مصالح اقدام به ساخت منزل مسکونی نموده اند ولی در حال 
حاضر با مشکلات نصب انشعابات مخصوصا انشعاب و کنتور 
آب روبه رو شده اند. از مسئولان تقاضا داریم که نسبت به این 
موضوع پیگیری کنند تا درخصوص نصب کنتور راحت تر و با 

تخفیف در منطقه روستایی واگذار شود. 
عزتی از صومعه سرا

 آرمان ملی: وقتی ساختمان های غیرمجاز و بلندمرتبه 
خلازیر فروریختند، و بعد خبر آمد که اولین و دومین و بعد 
سومین جسد افراد زیر آوار مانده مربوط به نیروهای پلیس 
بوده، خیلی ها از خود پرسیدند پلیس آن هم پلیس امنیت 
آنجا چه کار می کرده که البته این سوالی معمولی و طبیعی 
برای شهروندانی است که اسم خلازیر را هم ممکن است 
نشنیده باشند. این محله جنوبی شهر تهران که مانند خود 
را کم ندارد و در طول سال ها، به مکان هایی  برای ساخت و 
سازهای غیر مجاز بدل شده اند. شهرداری پیش از دوره علیرضا 
زاکانی و اعضای شورای شهر پنجم می گویند که در دوره آن ها 
تلاش شان این بوده که ساخت و سازها را متوقف کنند اما 
گویا در این دو سالی که مدیریت جدید بر شهر حاکم شده 
با ساخت و سازهای غیر اصولی و ناایمن و بدون مجوز و البته 
غیر قانونی برخورد جدی نشده که دست مافیای این ساخت 
و سازها بازتر شده. هرچند مهدی چمران و اعضای شورای 
شهر تهران و البته شهردار منطقه ۱۹ که خلازیر در آنجا واقع 
شده، روز گذشته در جلسه علنی شورای شهر به مسائلی از 
قبیل ساخت و ساز با تفنگ و قداره اشاره کردند و گفتند که 
برای هر تخریب چه مصیبت ها می کشند و چه قدر باید از صف 
کفن پوشان و قمه به دستان بگذرند و با پرتاب سنگ و نارنجک 

دستی مقابله کنند که توجیه 
حضور نیروهای پلیس را برای 
ما بیشتر می کند اما باز هم 
این سوال پیش می آید که 
مگر زور این مافیای غیرمجاز 
ساز چه قدر است که با یک 
ضربتی  عملیات  چند  یا 
منهدم نمی شوند ؟بحث شهر 
فروشی در دوره تقریبا دو ساله 
شهرداری آقای زاکانی، خیلی 
پر سر و صدا و چالشی بود؛ 
گمانه زنی ها و فکت هایی که 
در مورد ساخت و سازهای 
غیر مجاز و صدور پروانه های 
بدون نظارت ساخت و ساز 
که نه تنها در خلازیر که در 

مناطق بالادست پایتخت مطرح شد هم همین طور. شهردار 
منطقه در جلسه دیروز شورا توضیح داده که مراحل تخریب 
با هزار بدبختی و مکافات چطور مرحله به مرحله انجام شده 
و گفته که از مواد منفجره استفاده نکرده اند اما تصاویری که 
از تخریب یکباره ساختمان دیده می شود شک و شبهاتی در 
مورد عمدی بودن ریزش هم در افواه عمومی ایجاد کرده و این 
سوال را مطرح می کند که آیا آن مافیای خطرناک خواسته اند 
زهر چشمی از تخریب کننده های دست پخت غیرمجاز خود 

بگیرند؟
  مافیا با قداره و تفنگ می آید

یکصدوشصت وهشتمین جلسه شورای شهر تهران، محلی 
بود برای اینکه اعضا و رئیس تمدید شده آن یعنی مهدی 
چمران، ابعاد تازه ای از ساخت و ساز غیر مجاز در شهر تهران را 
باز کنند. چمران در این باره گفته »افرادی که اقدام به ساخت 
و ساز غیرقانونی می کنند، مافیا هستند و با قداره و تفنگ 
می آیند.« به گفته او قرار بوده معاونت فرهنگی اجتماعی 
گزارشی از عملکرد خود ارائه دهد که به دلیل حادثه منطقه ۱۹ 
که منجر به فوت 5 نفر شد )که به گفته چمران شهید خدمت 
شدند( برنامه تغییر کرد و قرار شد شهردار منطقه مورد نظر، 
مدیرعامل آتش نشانی و... در شورا حاضر و گزارشی ارائه دهند 
تا به گفته او هم مردم و هم اعضای شورای شهر در جریان 

دقیق این حادثه قرار بگیرند. 
 به غیرمجازها خدمات شهری ارائه می شود

در تذکرات مرتبط با ساختمان های خلازیر، یکی از اعضا، 
مسئولان را هم نشانه رفته یعنی پرسش ما را در آغاز گزارش 
که تنها نباید به دنبال سازنده متخلف باشیم و دستگاه ها نیز 
باید مورد سوال قرار گیرند! جعفر تشکری هاشمی با بیان اینکه 
ساخت و ساز ناایمن مطرح است و باید با فوریت تخریب شوند، 
گفته »تنها نباید به دنبال سازنده متخلف باشیم و دستگاه ها 
نیز باید مورد سوال قرار گیرند. او ادامه داده که »هیچ اقدام 
قضائی و قانونی از سوی اوقاف و امور خیریه صورت نگرفته و 
شرکت آب، برق و گاز نسبت به ارائه خدمات اقدام کرده اند 
و حتی شهرداری خیابان عریض ایجاد کرده و پیاده راه نیز 
ساخته شده است.« به بیان او »ارائه خدمت در پهنه ای که 
هیچ مجوزی ندارد، تخلف است.« مهدی عباسی، دیگر 
عضو شورا هم با این بیان که »در ماجرای ریزش ساختمان 
در منطقه ۱۹ مسئولیت خود را بپذیریم، گفت: هم در 
ساخت وسازهای شکل گرفته و هم در حوادث احتمالی آینده 
باید مسئولیت خود را قبول کنیم. مدیریت شهری ششم یا 

دوره ای را با موفقیت رقم خواهد زد و یا با عدم موفقیت.«

 شهردار ناحیه که بودم بارها مرا کتک زدند
در ادامه تذکرات، مهدی بابایی، رئیس کمیته ایمنی شورای 
شهر هم گفته »اراذل و اوباش تصمیم گرفتند به جای دزدی 
به ساخت وساز بپردازند و به این فکر کنند که در نهایت تخریب 
شود.« به گفته او »مردم عادی ساخت وساز غیرمجاز نمی کنند 
و مافیا با این خیال راحت که جرمی وجود ندارد، ساخت وساز 
غیرمجاز انجام می دهد.« او با اشاره به عدم جرم انگاری درباره 
این تخلفات گفته: نه تنها مجلس جرم انگاری نکرده است، 
بلکه در بودجه سال ۱4۰۲ مصوب کرده که دستگاه های 
خدمات رسان انشعاب ارائه دهند و وقتی مجلس ارائه خدمات 
را در این مناطق مصوب می کند، دیگر چه انتظاری داریم؟نکته 
جالبی که بابایی به آن اشاره کرده این است که »بنده به عنوان 
شهردار ناحیه بارها مورد ضرب و شتم قرار گرفتم و نامه 
تهدیدآمیز قتل دریافت کردم.«او این سوال را مطرح کرده 
که »چرا شهرداران نواحی بیشتر از سه ماه در خدمت خود 
باقی نمی مانند؟ چراکه چنین شرایطی در ناحیه وجود دارد.«

 نامه شهرداران ۱۸ کلانشهر خطاب به سران قوا
در راستای جرم انگاری ساخت و ساز غیر مجاز بد نیست 
به یک نامه هم اشاره کنیم که شهرداران ۱۸ کلانشهر کشور 
خطاب به سران قوا نوشتند و خواستار جرم انگاری ساخت 
تعریف  و  غیرمجاز  ساز   و 
برای  کیفری  مسئولیت 
سازندگان این سازه ها شدند.

شهرداران این کلانشهرهای 
قم،  تهران،  جمله  از  کشور 
تبریز، اصفهان و ... در نامه خود 
آورده اند: ساخت و سازهای 
غیرمجاز در قوانین جزایی جرم 
انگاری نشده و هیچ ضمانت 
اجرایی مناسبی برای ارعاب 
سازندگان غیرمجاز، به منظور 
ندارد  وجود  قانون  رعایت 
سوءاستفاده  با  متخلفان  و 
ضمن  قانونی،  خلأ  این  از 
ایجاد خطرهای جانی و مالی 
این سازه ها،  برای ساکنین 
آسیب های جبران ناپذیری به زیست شهری نیز وارد می سازند.

در ادامه نامه آمده است که »با عنایت به اینکه اکثر این ساخت 
و سازها در مناطق محروم و کم برخوردار شهری اتفاق 
می افتد، این افراد با سوءاستفاده از ناآگاهی اقشار کم درآمد 
و محروم، اقدام به فروش غیر قانونی ساختمان ها و واحدهای 
غیرمجاز می کنند و متأسفانه در اکثر موارد شهرداری ها امکان 
تخریب ساخت و سازهای غیرمجاز را ندارند.« به همین دلیل 
شهرداران این کلانشهرها  از سران قوا اینطور خواسته اند که 
»به منظور جلوگیری از این اقدامات فاجعه بار که به شکل 
وسیعی امنیت جانی و مالی افراد متعددی را تهدید می کند، به 
صورت ویژه و با فوریت دستور فرمایید، موضوع شرح الذکر در 
قالب طرح یا لایحه در مجلس محترم شورای اسلامی مطرح 
شده و مورد رسیدگی واقع شود و ساخت و سازهای غیرمجاز، 
واجد وصف کیفری تلقی شده و سازندگان و مرتکبین ساخت 
وسازهای غیرمجاز مجرم محسوب شده و نسبت به خطرات و 
آسیب های مالی و جانی آتی مسئولیت کیفری داشته باشند.«

 گذاشتید قد بکشد بعد خرابش کنید؟
اما بحث ساخت و سازهای غیرمجاز و ناایمن، نمایندگان 
مجلس را هم درگیر کرد و به وزارت کشور هم کشیده شد 
که به نظر نمی رسد بی ربط با ساختمان های خلازیر باشد. 
حمیدرضا کاظمی، نایب رئیس کمیسیون شوراهای مجلس 
درباره ساخت و سازهای غیرمجاز به ایلنا گفته »شهرداری ها 
مسئول جلوگیری از ساخت وسازهای غیرمجاز هستند و نباید 
بار این وظیفه خود را روی دوش پلیس بیندازند.« او ادامه داده 
است که »با توجه به اینکه در حادثه محله خلازیر، پنج نفر 
کشته شدند، حتما باید دستگاه قضائی ابعاد حقوقی این حادثه 
را بررسی و با مقصران احتمالی برخورد کند، اما به نظر می رسد 
بخشی از مسئولیت حقوقی این اتفاق برعهده شهرداری تهران 
است، چراکه شهرداری باید از همان ابتدا جلوی شکل گیری 
این ساخت وسازهای غیرمجاز را می گرفت.« از طرف دیگر 
احمد وحیدی، در دومین جلسه ستاد ملی پیشگیری، 
هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران کشور، 
گفته که »صاحبان ساختمان های ناایمن اگر در مدت زمان 
مشخص به دستور ستاد بحران تمکین نکردند به دادستانی 
معرفی خواهند شد.« او با بیان اینکه فعلًا بنای اعلان عمومی 
اسامی ساختمان ها را نداریم ادامه داده »بنای ما این است که 
در قدم اول به دستگاه های مربوطه که متولی هر یک از این 

ساختمان ها هستند اعلان شود.«
 هم بد می سازیم هم بد خراب می کنیم

یک نکته عجیب که بر عدم نظارت بر ساخت و سازهای 

غیر مجاز صحه می گذارد، این است که ساختمان های خلازیر 
بدون پی روی آسفالت ریخته شده بود؛ این را احمد صادقی، 
رئیس کمیته شفافیت شورای شهر تهران گفته. در مورد 
تخریب ساختمان هم از بحث ساختن عجیب و غیر اصولی 
آن ها که بگذریم، بحث تخریب هم مطرح می شود. یکی از 
اعضای شورا، دیروز پرسیده »وقتی تجهیزات مدرن وجود 
دارد، چرا باید با سیم بکسل تخریب صورت بگیرد؟«ناصر 
امانی، گفته »قبل از تخریب و وجود مافیا، باید بگوییم که در 
این ناحیه، شهردار ناحیه نمایشی را به اجرا گذاشت که قمه 
خورده و مورد برخورد قرار گرفته و مشخص شد که واقعیت 
نبوده و شهردار هیچ توضیحی نداد. یک سال پس از آن شاهد 
چنین حادثه ای بودیم. بنده سوال دارم و اولین سوال این است 
که پیمانکار و شخصیت حقیقی و حقوقی چه شرکتی بوده و 
چه گریدی در مهندسی تخریب داشته است؟« او ادامه داده 
است که »باید مشخص شود نقشه نحوه تخریب و مهندسی و 
سناریوهای مختلف در طراحی تخریب به چه شکل بوده است 
و باید میزان اثرگذاری تخریب بر دیگر سازه ها مشخص باشد 

که روشن نیست.«
 بحث همیشگی کمبود امکانات آتش نشانی

اما همیشه و در جریان هر حادثه ای که در شهر تهران به 
وقوع می پیوندد بحث ناکافی و غیر اصولی بودن تجهیزات 
آتش نشانی هم سر باز می کند؛ قدرت ا... محمدی، مدیرعامل 
سازمان آتش نشانی شهرداری تهران که او هم در شورای شهر 
حضور داشته، گفته »امکانات ما بیشتر به حریق و حوادث 
شهری اختصاص دارد و برای آوار نیاز است که شورا از ما 
حمایت کند؛ ما برای آوار متولی نداریم و تمام مشکلات روی 
دوش آتش نشانی است و باید مسئولیت را بپذیرد و تقاضا 
می کنیم که این تجهیزات به سرعت خریداری شود، چراکه 
حادثه لحظه ای است و باید امکانات به صورت اورژانسی تهیه 
شود.« در این باره، اقراریان، عضو شورای شهر هم گفته 
امکانات آتش نشانی پاسخگوی چنین حوادثی نیست. او ادامه 
داده که این ساختمان ها در سطح شهر ساخته شده و مردم در 
آن ساکن هستند و ممکن است با یک سانحه، جان شهروندان 
زیادی با خطر مواجه شود و امکانات آتش نشانی پاسخگوی 
چنین حوادثی نیست. اگر به شرایط امروز توجه نکنیم به جایی 

خواهیم رسید که بسیار تلخ تر از امروز خواهد بود. 
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اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

لزوم برخورد شدیدتر 
وزارت  درمان  معاون  کریمی،  سعید 
بهداشت ضمن اشاره به عوارض شدید مصرف 
مشروبات الکلی تقلبی، تاکید کرد: آنقدر بروز 
مسمومیت های الکلی تکرار شده است که 
دیگر تنها آمار عددی آنها ارزشی ندارد؛ بلکه 
مهم این است که از بروز این اتفاقات جلوگیری 
شود و از قوه قضائیه درخواست می کنیم 
برخورد با کسانی که توزیع این مواد سمی را 
به شکل عامدانه انجام می دهند، تشدید شده 
و معادل اقدام به قتل برخورد شود. کریمی با 
اشاره به اینکه در بحث مسمومیت های الکلی 
مهم ترین موضوع امر پیشگیری است، گفت: 
این مسمومیت ها نباید رخ دهد و باید با عوامل 
آنها برخورد جدی صورت گیرد چون این 
یک قتل است و تصور می کنم برخورد جدی 
صورت نمی گیرد که این اتفاق می افتاد. بجز 
موضوع وقوع مرگ به دنبال مصرف الکل های 
تقلبی، افراد زیادی هم دچار نابینایی می شوند 

که این معضل تا آخر عمر ادامه دارد.

کمبود بحرانی ۲00 قلم دارو 
اسحاقی، سخنگوی کمیسیون  سلمان 
بهداشت مجلس در تشریح نشست کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس از بررسی مشکلات 
حوزه دارو و تجهیزات پزشکی با حضور فعالان 
صنعت، رئیس سازمان غذا و دارو، مسئولان 
وزارت صمت، گمرک، سازمان برنامه بودجه 
و بانک مرکزی خبر داد و گفت: کمیسیون 
بهداشت سه گزارش نظارتی در مورد بحران 
دارویی و ملزومات پزشکی را در صحن علنی 
مجلس قرائت کرد و در نشست هم مشخص 
شد که وزارت بهداشت و اقتصاد، سازمان برنامه 
و بودجه و بانک مرکزی به تکالیف خود عمل 
نکردند. سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس شورای اسلامی، افزود: کمیسیون 
به دفعات موضوع بحران دارویی را به دولت 
گوشزد کرده، اما توجه چندانی به این موضوع 
نشده و نتیجه این بی توجهی کمبود بیش از 
۲۰۰ قلم دارو در کشور است و تداوم این بی 
توجهی ها هم افزایش مرگ و میر ها را در پی 

خواهد داشت.

هیچ کدام از پارک های قزوین 
مجوز استاندارد ندارد

رئیس اداره اندازه شناسی، اوزان و مقیاس های 
اداره کل استاندارد استان قزوین گفت: در حال 
حاضر هیچ یک از پارک های استان استاندارد 
ندارند و شهرداری ها به عنوان بهره بردار با 
ما هیچ گونه همراهی و همکاری نمی کنند. 
به گزارش ایلنا در قزوین، مهدی مسافر در 
این باره، گفت: شهرداری ها به دلایل مختلف 
به ویژه هزینه های مالی برای بازرسی و رفع 
عدم انطباق های احتمالی، زیربار بازرسی و 
نگهداری تجهیزات نصب شده در پارک ها 
نمی روند. به گفته او »با توجه به گفته رئیس 
اداره اندازه شناسی، اوزان و مقیاس های اداره 
کل استاندارد استان قزوین شهرداری ها به هیچ 
وجه در این حوزه همراهی ندارند؛ البته اداره کل 
استاندارد با بودجه های محدودی که دارد 
بازرسی انجام می دهد اما برای اخذ تاییدیه  ها 
اقدامی صورت نمی گیرد. البته شهرداری 
شریفیه در شهرستان البرز تنها مورد استثناست 
که درخواست بازرسی از پارک ها را داده است.«

 امروز روش تدریس 
وجود ندارد

وزیر آموزش و پرورش گفت: همه دنبال 
روش تدریس هستیم در حالی که امروز روش 
تدریس در دنیای تعلیم و تربیت وجود ندارد. 
از این دوره عبور کرده اند. در دوره پساروش 
هستیم و می گویند معلمان همه روش ها را 
می دانند، اما روش خاص خود را پیدا می کنند. 
به گزارش خبرنگار ایلنا، رضا مرادصحرایی با 
بیان اینکه در آموزش معلمان چند نکته مهم 
است، ادامه داد: ابتدا باید متناسب با تغییرات 
نظام تعلیم و تربیت جهان کار خود را متحول 
کنیم. همه دنبال روش تدریس هستیم در 
حالی که امروز روش تدریس در دنیای تعلیم 
و تربیت وجود ندارد. از این دوره عبور کرده اند. 
در دوره پساروش هستیم و می گویند معلمان 
همه روش ها را می دانند، اما روش خاص خود 
را پیدا می کنند. معلمانی در زندگی ما ماندگار 
شده اند که آنچه گفتند در هیچ کتابی نبود، 
اما در رفتار آنها متجلی بوده است. معلمی که 

کارویژه داشت در ذهن ما باقی مانده است.

به دنبال ایجاد شهر 
کودک هستیم

مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان، از تدارک برای راه اندازی خبرگزاری 
کودک و نوجوان، سینمای دانش آموزی و شهر 
کودک خبر داد. به گزارش ایلنا، حامد علامتی 
در نشستی با اصحاب رسانه و با حضور وزیر 
آموزش و پرورش، گفت: ما به دنبال ایجاد شهر 
کودک هستیم و با توجه به ظرفیت و امکاناتی 
که داریم به دنبال ایجاد چیزی شبیه دیزنی لند 
هستیم و مهندسان هم تدابیری را اندیشیده اند. 
این هدف مصوبه هیات مدیره و.... را می خواهد 
که بخشی از آن صورت گرفته و وزیر هم دنبال 
آن هست. بین ۲ تا ۳ سال شهر جهانی کودک 
را ایجاد خواهیم کرد و شامل آموزش، فرهنگ، 

بازارچه کودک است.

تصاویری که از تخریب یکباره 
ساختمان دیده می شود شک و 
شبهاتی در مورد عمدی بودن 
ریزش هم در افواه عمومی ایجاد 
کرده و این سوال را مطرح می کند 
که آیا آن مافیای خطرناک 
خواسته اند زهر چشمی از 
تخریب کننده های دست پخت 
غیرمجاز خود بگیرند؟

  خودزنی شهردار ناحیه 3 منطقه 19
یادتان هست؟

مجید فراهانی، عضو پیشین شورای شهر 
تهران که در شماره های گذشته درباره این 
ساختمان ها اظهار نظر کرده بود و از نزدیک 
تفاق را زیر نظر دارد، در یادداشت  این ا
جدیدی که در اختیار ما قرار داده، علیرضا 
زاکانی، شهردار تهران را خطاب قرار داده و 
گفته بود که »آقای شهردار توضیح دهید؛ 
مثل  که  مجاز  غیر  ساختمان های  ین  ا
قارچ، یک شبه سر از خاک درنیاورده اند 
ا به مخاطره  نمان ر مروز جان عزیزا که ا
ا بی سرپرست  ده هایی ر نوا نداخته و خا ا
کرده است.« او ادامه داده »در این شرایط 
تاسفبار نباید گذشته را از زیر خاک بیرون 
گر آن روز که  نی ا کا کشید ولی آقای زا
ر ناحیه ۳ منطقه  ئبه خودزنی شهردا شا
۱۹ و ساخت و سازهای غیرمجاز مطرح 
نه ای با  شد به جای خبرسازی های رسا
ین موضوع ورود می کردید  جدیت به ا
امروز شاهد این فاجعه در همان ناحیه ۳ 
منطقه ۱۹ نبودیم.« اشاره فراهانی به این 
خبر در اردیبهشت ۱4۰۱ است که »جواد 
هاشمی، شهردار ناحیه ۳ منطقه ۱۹ تهران 
که گفته می شد به علت فساد ستیزی قمه 
خورده است با روشن شدن موضوع و اعلام 
ز کار  نونی مبنی بر خودزنی، ا پزشکی قا
برکنار شد.« این خبر را باشگاه خبرنگاران 

جوان کار کرد. 

 فاطمه رضایی
فعال میراث فرهنگی

صحبت های مدیران شهری در مورد غیرمجازسازی 
در خلازیر این سوال را مطرح می کند که مگر زور این 
مافیا چه قدر است که با یک یا چند عملیات ضربتی 

منهدم نمی شوند

بفرمایید؛ 
دست پخت 
غیرمجاز 

    ساخت و ساز با قداره وتفنگ 
در دل پایتخت


